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Božićnice ( i ) umirovljenicima:
Dajte penzićima danas ono što bi za njih moglo biti prekasno sutra!

Davorka Blažević • 26/11/2022 u 19:04 • 

Ususret Božiću, iz Hrvatske stranke umirovljenika stiže prijedlog za Vladu da se svim umirovljenicima isplate božićnice u iznosu od 750 kuna, odnosno 100 eura. No, s obzirom da je u Hrvatskoj
umrla međugeneracijska solidarnost, ovaj se prijedlog i nije baš najbolje primio…

Činjenica je da su u hrvatskom društvu umirovljenici najugroženiji dio populacije. Više od polovice svih  domaćih penzića,  njih oko 750 tisuća ( od ukupno 1,4 milijuna umirovljenih građana) živi s
mirovinama ipod tri tisuće kuna, što je istodobno i granica siromaštva. Stoga, jednokratni božićni dodatak na penziju od 750 kuna za penzionere itekako puno znači. A kako tvrdi predsjednik HSU-a
Veselko Gabričević, u Hrvatskoj novaca ima, pa bi ih moralo biti i za umirovljenike i njihove božićnice.

Uostalom, za taj bi blagdanski darak našim starijim sugrađanima država trebala u proračunu osigurati oko 900 milijuna kuna ( oko 115 milijuna eura ), a kako je to za N1 izjavio novi šef Hrvatske
stranke umirovljenika, Veselko Gabričević, to je još uvijek manje od onog koliko je nedavno opljačkano iz samo jedne državne tvrtke – Ine.

Zanimljivo je da je ovaj prijedlog najviše iznenadio donedavnog dugogodišnjeg predsjednika HSU-a, saborskog zastupnika s funkcijom HDZ-ovog žetončića, Silvana Hrelju, koji je umjesto potpore i
solidarnosti s umirovljenicima na kojima je izgradio političku karijeru, demonstrirao neku vrst distanciranosti koju je kamuflirao tobožnjom političkom principijelnošću.

Naime, Hrelja o prijedlogu kolege Gabričevića nije ništa znao, s prijedlogom nije bio upoznat, o tome se informirao preko medija, i nije mu sklon. Zašto? Pa, iz sasvim demagoških razloga, a zapravo iz
pukog egoizma, jer se sam tome nije dosjetio, pa sad pokušava minirati inicijativu  svoga nasljednika na čelu HSU-a.

– Meni ne pada na pamet da predlažem bilo što što bi donijelo 100 eura umirovljenim saborskim zastupnicima, ja mislim da je to neprilagođeno sadašnjem trenutku što god tko o tome mislio i tko
god me zbog toga osudio, pa čak i predsjednik moje stranke- izjavio je saborski zastupnik HSU-a Silvano Hrelja, reducirajući inicijativu isključivo na umirovljenike- zastupnike Hrvatskog sabora. No,
pitanje je zašto Hrelja nije predložio da se iz Gabričevićevog prijedloga izuzmu zastupnici- umirovoljenici umjesto što je odlučio cijeli prijedlog sabotirati, pa makar njime uskratio božićnicu i onima
najpotrebitijima u društvu.

Naravno, vladajući ne bi sad baš i božićnice dijelili umirovljenicima, jer, kako reče HDZ-ov Branko Bačić, Vlada je u ovoj godini već dva puta intervenirala prema umirovljenicima s najnižim mirovinama,
pa, valjda misli kako im je dovoljno pomogla “podižući” za veliku većinu mirovine do razine koja je još uvijek ispod tri tisuće kuna?! Bi li Branko Bačić mogao s tim primanjima preživjeti cijeli mjesec? Bi
li za njega to bilo dovoljno?

Čak ni oporba nema osobito razumijevanja za Gabričevićevu inicijativu, jer, kažu, bilo bi bolje od jednokratne isplate božićnica da Vlada podigne najniže mirovine. Točno, bilo bi bolje da se Vlada
sustavno pobrine za materijalni položaj umirovljenika, ali jedno ne isključuje drugo. Zašto se ne bi omogućilo umirovljenicima, kao i većini zaposlenih u državnim i javnim tvrtkama, službama,
institucijama i ustanovama, da za blagdane dobiju uz mirovinu simboličnih 750 kuna božićnice, a da Vladi ostane obveza da u što skorije vrijeme poveća najniže mirovine bar za onoliko koliko su rasli
troškovi života, kako to predlaže Božo Petrov ( Most )?

Na tom tragu je zastupnica platforme Možemo!, Sandra Benčić, koja zagovara redovito usklađivanje mirovine sa stopom inflacije, ali jednokratna pomoć u vidu božićnice , zašto ne, jedno ne
isključuje drugo, smatra zastupnica zeleno-lijevog bloka.

Za trajno rješenje je i zastupnik Socijaldemokrata Davorko Vidović, koji ne vidi kako bi položaj umirovljenika popravila jedna božićnica.

No, ako je tako, ako se jednokratnom predblagdanskom isplatom novčanog dodatka ne postiže ništa, što tvrde neki oponenti ovom “vatrogasnom” prijedlogu, kako to da dobrobit božićnice zaposlenima
nitko ne dovodi u pitanje? A dijele se kapom i šakom, i to iz proračunskih sredstava, od javnog novca…

Dijele ih gradovi i općine, državna i javna poduzeća, ustanove, institucije, službe, i to u rasponu od tisuću do 3500 kuna! Čiji to novac dijele, primjerice, Janaf ( 3500 kuna ), INA ( 1500 kuna ),
Hrvatska narodna banka ( 1000 kuna )… a za njima ne zaostaju ni gradske tvrtke, pa će, primjera radi, Zagrebački holding svim  svojim zaposlenicima za Božić podijeliti jednokratno 1250 kuna, i
to,naravno, nikome neće biti na odmet.

Božićnice, vjerojatno neće ove godine isplatiti, piše Index.hr. Hrvatska gospodarska komora i HBOR, a na nju nema pravo ni šef države Zoran Milanović, kao ni ostali dužnosnici.

Ali, za državne službenike i namještenike lani je, temeljem Kolektivnog ugovora između Vlade i sindikata, bila osigurana božićnica u iznosu od 1500 kuna, a ove će godine, kako je potvrdio
glasnogovornik Ureda predsjednika, Nikola Jelić, iznositi 1750  kuna.

Zašto bi manje od pola toga iznosa za božićnicu umirovljenicima za Vladu bila “nemoguća misija”? Treba se samo sjetiti koliko su godina, pače desetljeća, mnogi od  njih uredno uplaćivali u mirovinski
fond za svoje stare dane, da bi ih dočekali na rubu egzistencijalnog minimuma i ispod svakog dostojanstva. Stoga, okanimo se Plenkovićeve selektivno shvaćene demagogije i dajmo našim penzićima danas
ono što bi za njih moglo biti prekasno sutra!

 

*Tekst je realiziran uz pomoć sredstava iz Projekta poticanja novinarske izvrsnosti 2022. – Agencije za elektroničke medije.
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